
Z Á P I S 

ze schůze komise talentované mládeže ČSOB ,  konané dne 4.9.2004 v Poustkách 

Přitomni :  Krejčíková, Klech, David, Filip, Mádle, Klimplová, Procházka, Weber 
Hosté     : Evžen Cigoš, předseda správní rady Nadace OB 
Omluveni : Králová, Zřídkaveselý 
 
1/ Hodnocení účasti českého týmu dorostu na ME : 
   Komise souhlasí s předloženou zprávou a hodnotí výsledky jako velmi dobré.Je nutno poděkovat jak  
   závodníkům, tak realizačnímu týmu . 

2/ Hodnocení činnosti dorosteneckého družstva za rok 2004 : 
   Až příliš stručnou předběžnou zprávu doplnil vedoucí trenér družstva a zároveň zodpověděl další 
   dotazy členů komise. 
   Na rozdíl od vedení družstva ,  komise nepokládá za negativní jev to, že někteří členové komise měli  
   jiný názor na závěrečnou nominaci  a naopak oponenturu nominace a případný jiný názor pokládá  
   za samozřejmost .    Závěrečné rozhodnutí  však bylo ponecháno  na vedení družstva, což všichni  
   členové  komise plně respektovali.Není však určitě vhodné , pokud tyto rozdílné názory publikují členové   
   komise  na veřejně přístupných internetových stránkách. 
   Vedení družstva bylo vytknuta malá /nebo někdy prakticky žádná/ spolupráce s osobními trenéry zařazených 
   závodníků. 
   Komise vyslovila nesouhlas s tím, že při VT si hradili závodníci cestovné místo toho, aby byl vybírán  
   příspěvek na akci.Tím dochází k tomu, že jsou znevýhodňování ti, kteří to mají na VT daleko. 
   Pro příští rok proto komise doporučuje cestovné proplácet v plné výši dle směrnic a naopak vybírat od všech  
   závodníků příspěvek na jednotlivé akce.Výše příspěvku musí být propočítána  dle kalkulace celé  akce a  
   závodníci ji musí předem znát.Bylo by vhodné, aby stejným způsobem se postupovalo i u juniorského 
   družstva /bude požádána komise reprezentace o podobné opatření u juniorů/ ,  aby tato praxe byla jednotná 
   u obou družstev. 

3/ Činnost dorosteneckého družstva v roce 2005 : 
    Protože vedoucí trenér družstva dorostu byl jmenován trenérem reprezentačního družstva v LOB, je nutno  
    řešit ,  kdo družstvo povede dále Dosavadní šéftrenér je ochoten obě funkce vykonávat souběžně do MED 
    což je prakticky do 30.6.2005. 
    Komise proto navrhne svazu vypsat výběrové řízení a následně vybraného trenéra využít do 30.6. 2005 
    jako asistenta v realizačním týmu ,  aby byl již při nástupu do funkce seznámen s činností družstva a znal  
    jednotlivé závodníky. 
    Komise doporučila realizačnímu týmu, aby předložený návrh akcí upravil tak, aby bylo méně akcí, ale 
    s vyšším počtem dní.Při krátké akci je nejvyšší položkou cestovné, což je značně nehospodárné . 
    Bylo doporučeno ,  aby byl vyškrtnut z přeloženého návrhu VT lyže a jedno mapové soustředění. 
    Konečný návrh bude schválen na další schůzi komise. 

4/  Sportovní centra mládeže a další směr v práci s mládeží ve svazu OB : 
    Jako podkladový materiál dostali členové komise pracovní materiál Nadace OB pro vyhlášení  
    grantů na příští rok a materiál L.Zřídkaveselého /návrh reorganizace reprezentačních družstev a  
    sjednocení práce s mládeží ve svazu OB/.Protože se oba materiály obsahově prolínají, byla diskuze 
    prováděna k oběma materiálům souběžně. 
    Ing.Cigoš vysvětlil záměry Nadace a další možnosti podpory SCM i možnosti spolupráce Nadace a svazu . 
    Upozornil, že Nadace nemá žádnou oficiální vazbu na svaz OB a že veškeré návrhy ze strany svazu, nebo  
    této komise musí projednat a schválit správní rada Nadace.Vysvětlil také, že Nadace chápe první tři roky  
    činnosti SCM jako zkušební a že právě po třech letech se Nadace rozhodne, jak finanční prostředky 
    na rozvoj OB bude využívat nadále.Informoval také o tom, že pro rok  2005 předpokládá, že Nadace uvolní  



    na činnost SCM  asi 350.000 Kč. 
    Po déletrvající diskuzi došla komise k těmto závěrům  : 
    - trenink žactva by měl být prováděn především v oddílech.Pro nejtalentovanější žáky již prakticky 
       ve všech oblastech pracují oblastní výběry.Není tedy nutné začleňovat ještě talentované žáky do SCM. 
    - jako cílový stav pro rozvoj OB by bylo nejvhodnější, kdyby v každé oblasti pracovalo alespoň jedno SCM 
      Nadace však nemá dostatečné finanční prostředky na to, aby toto zajistila.Chceme-li tohoto stavu postupně    
      dosáhnout, musí být koordinace mezi Nadací a svazem. 

- materiál pro žádosti o přidělení grantů pro rok 2004 byl v některých bodech definován tak, že vedl ve  
            výběrovém řízení k nadhodnocení kvantity jednotlivých ukazatelů před kvalitou.Nemá-li se to stát i v roce 
            2005, bylo by vhodné materiál poněkud upravit. 
            Komise proto doporučuje správní radě Nadace udělat v předloženém pracovním materiálu tyto změny :          

                 Kriteria pro posouzení žádostí  změnit takto : 
                 1. počet talentů ve věku  15-18 let s licencí A                                                             váha 45 % 
                     důvod – žáci jsou v oblastních výběrech, nevhodné spojování treninku pro velký rozsah věkových  
                     kategorií, jiné termíny soutěží pro žactvo a dorost / soustředění SCM v době konání oblastních žebříčků/ 
                 2. počet talentů ve věku 15-16 let s nižší licencí než A                                                váha 20 % 
                     důvod – kdo je alespoň trochu talentovaný, v kat 16 si vyběhne licenci A.Jenom vyjímečně se ze  
                     závodníka který nemá v kat,  18 licenci A podaří vychovat špičkového orientačního běžce. 

3. velikost finanční spoluúčasti z jiných zdrojů než dotace od ČSOB                          váha 20 % 
důvod – výše dotace od svazu by neměla ovlivňovat tento ukazatel,  motivace shánět peníze mimo 
OB 

4. úspěšnost centra /oblasti/ - počet závodníků ve věku 19-20 z SCM /spádové oblasti/,  zařazených pro rok 
2005  do juniorského nebo dospělého reprezentačního družstva v denním OB        váha  15 %      
důvod – úspěšnost zejména v dalších letech by se měla měřit především tímto bodem, nikoliv 
podle toho, jak kdo dokáže sepsat závěrečnou zprávu 

           Vynechat původní bod  3 /trenérské, metodické a organizační zabezpečení/ 
                 Důvod : není kontrolovatelné, jak se trenéři uvedení na seznamech skutečně  podílejí na přípravě 

- doplnit naopak do podmínek pro podání žádosti, že na každých 10 závodníků na seznamu včetně  
nedokončené desítky musí být nejméně jeden trenér s kvalifikací T 1 nebo T 2.Měli by být uvedeni 
pouze trenéři, kteří se o závodníky starají po celý rok, nikoliv jen na 1-2 soustředěních ! 

- doplnit do podmínek pro čerpání poskytnutých finančních prostředků  :  
Finanční prostředky mohou být čerpány pouze na treninkový proces,  tj. mapové treninky nebo 
soustředění v České republice, lékařská vyšetření a regeneraci , nikoliv na závody nebo na nákup  
DKP /vybavení závodníků , testery a pod/ 
Důvod – akce v zahraničí nejvíce zkreslují finanční stránku a dá se pomocí nich nejvíce zkreslit  
kriterium č. 3 . Potřebný materiál je možno nakoupit z oddílových prostředků / zůstává majetkem oddílu/ 
 
Komise navrhuje Nadaci, že bude plnit pro Nadaci úkoly výběrové komise.Pokud s tím bude správní 
rada Nadace souhlasit , předsedou výběrové komise jmenovat Petra Webera. 
 
Další předpokládaný termín schůze komise bude v termínu 1.-5.11.2004. 
 
V Poustkách 4.9.2004                                                Zapsal :   Petr Weber 


